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Projekt protokołu 
z XXVII sesji Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 01 czerwca 2021 r.  
 

Ad. 1  
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Szanowni Państwo, otwieram XXVII sesję Rady Gminy Pawłowice, a IV w tym roku. 
Informuję, że sesja Rady Gminy Pawłowice odbywa się stacjonarnie w obecności radnych, 
Wójta i Zastępcy Wójta. informuję że sesja jest transmitowana online oraz nagrywana. 
Administratorem danych osobowych utrwalonych na nagraniach jest Wójt Gminy 
Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalania za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji, na podstawie art. 28 ust 1b ustawy  
o samorządzie gminnym oraz artykuł 18 ust. 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. 
Więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć na 
stronie BIP Gminy Pawłowice. Witam wszystkich radnych, którzy uczestniczą w sesji, witam 
Wójta i Zastępcę Wójta, witam kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, 
sołtysów, radnych powiatowych, Komendanta Komisariatu Policji. Witam mieszkańców, 
którzy obserwują obrady poprzez transmisję. Radnych proszę o potwierdzenie obecności 
na tabletach. Stwierdzam, że obecnych jest 15 radnych.  

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Ad. 2 Przestawiam porządek sesji.  
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Zatwierdzenie protokołu z XXVI sesji z dnia 27 kwietnia  2021.  
4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2021-2026. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/231/2020 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2021. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy Pawłowice, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
przebiegu wykonaniu planów finansowych instytucji kultury za I półrocze roku 
budżetowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie współpracy Gminy Pawłowice 
ze Skarbem Państwa w zakresie przeniesienia urządzenia rejestrującego w ciągu drogi 
krajowej nr 81. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Województwa 
Śląskiego z przeznaczeniem na zadanie pn. „Uzupełnienie sieci kolejowej  
o połączenie Jastrzębia - Zdrój z Katowicami”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  
(z przeznaczeniem dla Domu Pomocy Społecznej  w Pielgrzymowicach).  

13. Podjęcie uchwały w  sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi                  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pawłowice w 2021 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Pawłowice. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży. 

17.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia warunków udzielania stypendium dla uczniów 
pobierających naukę w szkołach zlokalizowanych na terenie gminy Pawłowice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia stypendium dla szczególnie uzdolnionych 
studentów uczelni wyższych oraz zasad ich udzielania. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 
zawodowych, nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół  
i na kwalifikacyjnych kursach zawodowych zatrudnionych w szkołach prowadzonych 
przez gminę Pawłowice oraz nauczycieli przedszkoli prowadzonych przez gminę 
Pawłowice pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego i wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w statutach sołectw. 
22. Informacja o zgłoszonych żądaniach wypłaty odszkodowania z tytułu obniżenia wartości 

nieruchomości na skutek sporządzania miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego. 

23. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady.  
24. Wolne głosy i wnioski. 
25. Zakończenie obrad. 

 
Czy ktoś ma uwagi, bądź poprawki do porządku obrad. Nie widzę, w związku z tym 
przechodzimy do punktu trzeciego.  

Ad. 3   
Zatwierdzenie protokołu z XXVI sesji z dnia 27 kwietnia  2021. Projekt protokołu radni mieli 
udostępniony na tabletach, jest udostępniony w BIP. Nie wpłynęły żadne poprawki,  
w związku z czym protokół uważam za przyjęty.  
 
Ad. 4   
Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady w okresie międzysesyjnym przedstawi 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Grzegorz Cyrulik.  
 
WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  
Wykaz pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym, to jest od 27 
kwietnia do pierwszego czerwca 2021 roku. 
1. Bieżące informacje związane z działalnością Śląskiego Związku Gmin i Powiatów. 
2. Stanowisko Zarządu Związku Miast Polskich dotyczące nowej wersji KPO, 

zaprezentowanej 28 kwietnia 2021 roku. 
3. Umowa społeczna dotycząca transformacji sektora górnictwa węgla kamiennego.  
4. Zgoda Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na przesunięcie terminu rozprawy dot. 

uchwały w sprawie Stypendium WARTO SIĘ UCZYĆ. 
5. Zawiadomienie o wszczęciu postepowania nadzorczego w sprawie Uchwały Rady Gminy 

Pawłowice z dnia 30 marca 2020 r. dotyczącej programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pawłowice.  

6. Rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody stwierdzające nieważność Uchwały dotyczącej 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie gminy Pawłowice. 

7. Informacja Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego o wyznaczonym terminie rozprawy 
w sprawie uchwały dotyczącej stypendium SZANSA. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Gminy Pawłowice. 
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9. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Pawłowice za rok 2020  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie.  

10.  Postanowienie Państwowego Gospodarstwa Wodnego WODY POLSKIE zawierające  
opinię o przedstawionym projekcie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Pawłowice. 

11. Oświadczenia Radnych Rady Gminy Pawłowice. 
12. Zaproszenie na XXIX sesję Rady Powiatu Pszczyńskiego.  
13. Wniosek OSP Warszowice o uwzględnienie w WPF na lata 2021-2026 środków na zakup 

ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego. 
14. Zawiadomienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach o skierowaniu do 

rozpoznania sprawy dot. skargi Wojewody Śląskiego na uchwałę Rady Gminy Pawłowice 
z dnia 8 maja 2020 r. w przedmiocie programu stypendialnego Warto się uczyć. 

15. Raport o stanie Gminy Pawłowice za rok 2020. 
16. Sprawozdanie finansowe Gminy Pawłowice za 2020 rok. 
17. Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach stwierdzający nieważność 

uchwały w sprawie Programu pomocy stypendialnej dla uczniów „Motywacja”. 

Przechodzimy do punktu piątego. 
Ad. 5 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN.  
Poproszę Pana Wójta czy Panią Zastępcę Wójta o informację odnośnie działalności między 
sesjami. 
 
ZASTĘPCA WÓJTA JOANNA ŚMIEJA  
Szanowni Państwo, sprawozdanie Wójta z okresu międzysesyjnego, to jest od 27 kwietnia 
do dnia dzisiejszego.  
Wykonanie budżetu gminy na dzień 30 kwietnia kształtuje się następująco:  
1) dochody wykonano w wysokości 38, 6% planu to jest 47 milionów zł,  
2) wydatki wykonano w wysokości 24,7 % planu to jest 35 milionów zł.  
Gmina na dzień 31 maja posiada następujące zadłużenie:  
1) z tytułu pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w roku 2018 na Program likwidacji niskiej emisji, do zapłaty 
pozostało nam 1.191.000 zł.  

2) z tytułu pożyczki zaciągniętej również Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w 
roku 2020 na Program likwidacji niskiej emisji do zapłaty pozostało nam 1.241.000 
tysięcy złotych.  

Pożyczki te będą spłacone do 2025 roku.  
Podpisano umowę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska w Katowicach  
o udzielenie kolejnej pożyczki na realizację dofinansowania wymiany 200 kotłów, 200 
źródeł ciepła na terenie gminy, na kwotę 1.400.000 zł. Pożyczka ta będzie spłacona do 
2026 roku. Wysłano już pisma do mieszkańców, aby składali wnioski o deklarację na 
wymianę źródeł ciepła.  
Złożono również wniosek do Urzędu Wojewódzkiego o zwrot z budżetu państwa w ramach 
funduszu sołeckiego kwoty 46.430 zł.  
W związku z uchwałą Rady Gminy, która została podjęta 30 marca bieżącego roku 
zwalniającą z podatku od nieruchomości, wpłynęły dwie informacje podatkowe od 
przedsiębiorców o takie zwolnienie. Przedsiębiorcy ci otrzymali zwolnienie od podatku. 
Wystawiono aż 216 upomnień z tytułu zaległości w zapłacie drugiej raty podatku od 
nieruchomości oraz 144 upomnień z tytułu zaległości w opłacie za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.  
Na drogach gminnych w trakcie realizacji są następujące inwestycje: Przebudowa ulicy 
Zapłocie drugi etap. Etap ten już jest praktycznie na ukończeniu; Przebudowa ulicy 
Kwiatowej w Jarząbkowicach; Przebudowa drogi dojazdowej do Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego, ulica Sienkiewicza w Golasowicach; Przebudowa ulicy Górka  
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w Pawłowicach- otwarto oferty na realizację tego zadania. Trwa aktualnie ich sprawdzanie. 
Na drogach należących do innych zarządców dróg trwają prace takie jak: przebudowa drogi 
wojewódzkiej 933 ulicy Pszczyńskiej w Pawłowicach, gdzie inwestorem zadania jest 
Wojewódzki Zarząd Dróg; przebudowa ulicy Wodzisławskiej na odcinku od ulicy Kruczej 
przez las do obwodnicy. Dalszy odcinek drogi w kierunku Jastrzębia będzie remontowany 
po wyborze koncepcji z Urzędem Miasta Jastrzębie-Zdrój. Tutaj oczywiście inwestorem 
będzie Jastrzębska Spółka Węglowa. Trwa przebudowa mostu oraz budowa ronda  
w Krzyżowicach. Inwestycja ta realizowana jest przez Jastrzębską Spółkę Węglową. 
Niestety w związku z niesprzyjająca aurą plan realizacji tej inwestycji się przesunął. 
Wykonawca nie uzyskał zgody Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój na poprowadzenie objazdów 
drogami po stronie Jastrzębia. Trwa analiza możliwości zmiany trasy dotychczasowego 
objazdu. Po otrzymaniu brakujących opinii z Policji Żor, Jastrzębia zostanie zorganizowane 
spotkanie, żeby usprawnić objazd w tym rejonie. W zakresie inwestycji kubaturowych: 
trwają prace związane z budową PSZOK- u. Termin realizacji tego zadania to wrzesień 
2021 roku. Trwają prace związane z rozbudową Zespołu Szkolno- Przedszkolnego  
w Golasowicach, prace zostaną wykończone w okresie wakacyjnym.  
W przetargu na termomodernizację wraz z przebudową ośrodka zdrowia przy ulicy 
Górniczej w sołectwie Osiedle zostały złożone 3 oferty. Najtańsza oferta to 2.670.000 zł 
Natomiast środki finansowe przeznaczone na ten cel w budżecie wynoszą 2.292.000 zł. 
Trwa sprawdzanie ofert. Ogłoszono zapytanie ofertowe na remont dachu i elewacji Domu 
Ludowego w Jarząbkowicach. 8 czerwca nastąpi otwarcie ofert. Unieważniono 
postępowanie na remont instalacji elektrycznej w segmencie A budynku ośrodka zdrowia 
w Pniówku. Wpłynęła jedna oferta bez wymaganych dokumentów, dlatego należało to 
postępowanie unieważnić. Zostanie ogłoszone kolejne postępowanie. Przebudowa kotłowni 
w Pielgrzymowicach - procedura się przedłuża, gdyż jedna z firm złożyła odwołanie do 
Krajowej Izby Odwoławczej w Warszawie.  
W ramach bieżącego utrzymania dróg, trwają prace związane z letnim utrzymaniem dróg 
gminnych i powiatowych. Zakończono pierwsze koszenie poboczy dróg. Trwają prace 
związane z remontami cząstkowym dróg gminnych oraz naprawą nawierzchni dróg 
gruntowych. Rozstrzygnięto również postępowanie na wykonanie nakładek 
wielkopowierzchniowych na drogach gminnych i tutaj termin realizacji jest do końca 
września, ze względu na duży zakres tego zadania. W trakcie realizacji jest projekt 
organizacji ruchu dla sołectw Golasowice i Jarząbkowice.  
W zakresie oświetlenia drogowego udzielono zamówienia na realizację robót budowlanych 
dla oświetlenia ulicznego ulicy Zamkowej i Leśnej w Pawłowicach, Rzecznej i Modrzewiowej 
w Pielgrzymowicach. Zakończono projekt oświetlenia ulicy Makuszyńskiego  
w Golasowicach. Trwają również prace projektowe oświetlenia wzdłuż chodnika przy DW 
938, na odcinku od ulicy Owocowej w Jarząbkowicach, w kierunku ul. Zawadzkiego w 
Golasowicach.  
W zakresie zadań projektowych odbyło się spotkanie Wójta z Dyrektorem Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie budowy drogi gospodarczej przy DK 81, 
pomiędzy ulicą Myśliwską i ulicą Strumieńską. Ustalono ostateczną wersję budowy drogi i 
skrzyżowań z drogami gminnymi w rejonie drogi krajowej. Ponadto omówiono również 
kwestię budowy drogi gospodarczej w Pawłowicach, wzdłuż drogi krajowej 81 od ulicy 
Zjednoczenia budynek 113 do ulicy Granica.  
Odbyło się spotkanie Wójta z przedstawicielami PGNiG Termika i z przedstawicielami firm 
sołectwa Pawłowice oraz zarządcami bloków przy ulicy Zjednoczenia. Tematem spotkania 
była rozbudowa sieci ciepłowniczej w tym sołectwie i podłączenie firm do tej sieci. 
Podpisano umowę na wykonanie dokumentacji projektowej odwodnienia terenu ulicy 
Sikorskiego w Pielgrzymowicach. Trwają prace projektowe ulicy Pieczarkowej i ulicy 
równoległej do ul. Polnej w Pawłowicach. Trwają pracę projektowe na przebudowę ulicy 
Jasnej w Pielgrzymowicach jak i przebudowę ulicy Podlesie w Pielgrzymowicach i ulicy 
Bocznej w Jarząbkowicach w zakresie skrzyżowania z DW 938.  
W trakcie przygotowania jest zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji poprawa 
bezpieczeństwa powodziowego poprzez przebudowę systemu odwodnienia centrum 
Pawłowic. Lada moment ten przetarg powinien być również ogłoszony.  
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Zawarto ponad 50 umów na wykonanie projektów przyłączy do sieci kanalizacji sanitarnej 
ulicy Borowej i ulicy Gruntowej. Wodociągi Pawłowickie ogłosiły zapytanie ofertowe w tym 
zakresie na wykonanie dokumentacji przyłączy kanalizacji sanitarnej dla mieszkańców tych 
ulic w Pielgrzymowicach. Termin składania ofert to 7 czerwiec. Podpisano również umowę 
na kompleksowe wykonanie dokumentacji projektowej budowy sieci wodociągowej  
i kanalizacyjnej dla ulicy Rydzów, Piwonia, i Kormoranów w Warszowicach, ulica Polna, 
Rybacka oraz Zamkowa w Pawłowicach.  
Otwarto przetarg w okresie międzysesyjnym na odbiór i zagospodarowanie odpadów za 
okres od 1 lipca bieżącego roku do 30 czerwca 2022. Zostaną podpisane umowy z firmami 
na realizację zadania. Dzisiaj zostanie podjęta również uchwała określająca stawkę opłaty 
za gospodarowanie odpadami.  
W zakresie funduszy zewnętrznych: projekt zielonej pracowni ze Szkoły Podstawowej  
w Pielgrzymowicach, który został złożony do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska otrzymał dofinansowanie, planowane jego pokrycie jest w 100%. Składano 
wniosek na realizację zadania do 50 000 zł. Projekt, przebudowa i wyposażenie pracowni 
zawodowej, instalacji i maszyn elektrycznych w Zespole Szkół Ogólnokształcących, również 
otrzymał dofinansowanie unijne w kwocie 296.000 zł. Podpisano umowę z Urzędem 
Marszałkowskim na realizację zadania w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Golasowicach 
na realizację projektu poznawanie przez doświadczenie. Kwota dofinansowania unijnego 
248.000 zł. Podpisano również umowę na realizację budowy PSZOK-u w Pawłowicach. 
Wartość dofinansowania po przetargu wynosi 1.014.000 zł. Składaliśmy również jako 
gmina Pawłowice wnioski o dofinansowanie w ramach programu rządowego funduszu 
inwestycji lokalnych przeciwdziałanie COVID-19. Był to drugi i trzeci nabór. Składaliśmy 
wnioski na termomodernizację i przebudowę ośrodka zdrowia w Pawłowicach Osiedlu oraz 
na wodny plac zabaw na ogólną kwotę 4.000.000 zł. Składaliśmy wnioski do rządowego 
programu budowy dróg lokalnych na przebudowę ulicy Kwiatowej w Jarząbkowicach, tam 
wówczas wnioskowaliśmy o kwotę 1.500.000 zł. Również wnioskowaliśmy do rządowego 
programu na inwestycje na terenach popegeerowskich, wówczas składaliśmy wniosek na 
budowę ulicy Sienkiewicza w Golasowicach na ul. Górkę oraz na ulicę Kwiatową  
w Jarząbkowicach. Wnioskowaliśmy w sumie o kwotę 2.400.000 zł. Niestety z żadnego z 
tych programów nie zostaliśmy zakwalifikowani do dofinansowania. Składaliśmy również 
wnioski do Jastrzębskiej Spółki Węglowej, 6 konkretnie wniosków, w sumie na 450 000 zł, 
niestety czekamy w dalszym ciągu na informacje o procedurze naboru tych wniosków, 
ponieważ w związku ze zmianą w zarządzie, podjęto również decyzję o zmianie procedury 
naboru wniosków, więc nasze wnioski na razie czekają na informacje w tym zakresie.  
W ramach sprawiedliwej transformacji energetycznej prowadzone były negocjacje umowy 
społecznej z rządem. Wójt Gminy Pawłowice Franciszek Dziendziel uczestniczył w tych 
negocjacjach z ramienia Stowarzyszenia Gmin Górniczych. Stowarzyszenie nie podpisało 
umowy społecznej, gdyż nie zabezpieczała ona potrzeb samorządów funkcjonujących  
na terenach górniczych.  
Z tematów oświatowych: dzieci i młodzież powróciły do nauki stacjonarnej, przywrócono 
również komunikację lokalną w dni szkolne. W międzyczasie zostały zatwierdzone arkusze 
organizacyjne dla szkół i przedszkoli na rok szkolny 2021-2022. Trwa również nabór do 
szkół podstawowych na terenie gminy Pawłowice i pawłowickiego Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących. Ustalono również dyżury przedszkoli w okresie wakacyjnym. 
Podpisano umowę z nauczycielami na organizację pozalekcyjnych zajęć sportowo 
rekreacyjnych oraz z Gminnym Ośrodkiem Kultury na realizację zajęć ruchowo - 
tanecznych dla dzieci i młodzieży.  
Trwa proces weryfikacji na terenie gminy wszystkich hydrantów zlokalizowanych na terenie 
naszej gminy.  
27 maja odbyło się zebranie zarządu gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych, na którym 
omówiono sprawy związane z funkcjonowaniem poszczególnych jednostek. Rozpoczęły się 
również walne zgromadzenia Ochotniczych Straży Pożarnych. 18 maja odebraliśmy 72 350 
maseczek z rządowych rezerw materiałowych dla mieszkańców. Maseczki zostały 
przekazane sołtysom, firmom, instytucjom gminnym, ośrodkom zdrowia celem 
przekazania mieszkańcom.  
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W kwietniu odbyły się wybory do Młodzieżowej Rady Gminy, a 13 maja odbyła się pierwsza 
sesja Młodzieżowej Rady, na której młodzi radni złożyli swoje ślubowanie oraz wybrali 
Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy, którym został Błażej Krosny  
a Wiceprzewodniczącym Młodzieżowej Rady został Dominik Szmidt.  
Ośrodek Pomocy Społecznej kontynuuje wydawanie paczek żywnościowych dla osób 
najbardziej potrzebujących, bezdomnych, starszych i niepełnosprawnych. Świetlica 
Różowe Okulary realizuje swoje zadanie, zadania przy zachowaniu procedur sanitarnych. 
Dzieci uczestniczyły w warsztatach ruchowo tanecznych, w zajęciach sportowych,  
w Uczniowskim Klubie Sportowym Budo oraz zajęciach logopedycznych. Osoby 
potrzebujące wsparcia psychologicznego otrzymywały je w formie telefonicznej, natomiast 
od 24 maja porady udzielane są już w siedzibie ośrodka.  
W ramach umowy z Radiem Katowice i z telewizją TVT zrealizowano audycję dotyczącą 
spraw w gminie, które wyemitowano na antenie odpowiednio 7 maja i 19 maja. Można 
zobaczyć te audycję na naszej stronie również są udostępnione. W ramach programu 
projektu "Cud miód" przekazano dzieciom w wieku od 5 do 6 lat oraz dzieciom z klas od I-
III publikacje. Do wszystkich szkół i przedszkoli trafiły również domki dla owadów 
zakupione przez Polskie Stowarzyszenie Producentów Oleju.  
W Gminnym Ośrodku Sportu trwają kursy nauki gry w tenisa, a 15 maja odbył się turniej 
deblowy tenisa ziemnego, drugi turniej tenisowy trwa przez cały miesiąc czerwiec. 22 maja 
odbył się również turniej piłki nożnej w ramach Pucharu sołectw 2021. 22 maja również 
odbyły się zawody taneczne, w których uczestniczyło blisko dwa tysiące osób. Od 28 maja 
udostępniono obiekty sportowe Gminnego Ośrodka Sportu. W dniach 28 maja została 
otwarta sauna. Koszt przebudowy saun wyniósł w sumie 600.000 zł, a większość prac 
została wykonana przez pracowników Gminnego Ośrodka Sportu i Gminnego Zespołu 
Komunalnego.  
Gminny Ośrodek Kultury zorganizował wirtualny koncert "3 razy M", wystawy instruktorek 
Małgorzaty Ferfeckiej i Agnieszki Kornas Wiśniewskiej, konkurs plastyczny w formule 
online. 30 maja w sali widowiskowej odbył się przełożony z powodu pandemii spektakl 
"Diabelski Młyn".  
Gminna Biblioteka Publiczna w ramach tygodnia bibliotek zorganizowała kreatywne 
warsztaty dla przedszkolaków, zajęcia plenerowe dla dzieci w filii w Warszowicach, piknik 
z biblioteką oraz ósmą edycję konkursu "Eko draka dla przedszkolaka". Wczoraj odbyło się 
przekładane z powodu pandemii spotkanie z dziennikarzem, autorem tekstów, piosenek, 
artystą kabaretowym Arturem Andrusem.  
To wszystko w temacie sprawozdania z okresu międzysesyjnego Wójta. Dziękuję bardzo. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję bardzo pani Wicewójt.  
 
W związku z tym przychodzimy do punktu szóstego.  
Ad 6. 
Proszę przewodniczących komisji o informację. Na początek proszę panią przewodniczącą 
Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego panią Karolinę Szymaniec - Mlicką. 
 
PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 
SZYMANIEC-MLICKA  
Dziękuję. W okresie międzysesyjnym Komisja spotkała się dwa razy, w dniu 18 maja oraz 
25 maja. W dniu 18 maja radni dość sporo czasu debatowali nad kwestiami stypendiów dla 
uzdolnionej młodzieży naszej gminy. Tu wyszła propozycja radnych, aby za wysokie 
osiągnięcia, wysokie wyniki w nauce stypendia przyznawane były przez dyrektorów szkół 
w poszczególnych szkołach. Zaś za najwybitniejsze osiągnięcia w konkursach, olimpiadach, 
stypendia będą przyznawane w ramach Uchwały Rady Gminy, jeśli go dzisiaj 
przegłosujemy. W dalszej części rozmawialiśmy także o stypendiach dla studentów. 
Opiniowaliśmy Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi, zmiany w statutach. 
Rozmawialiśmy także o kwestii inicjatywy lokalnej realizowanej w naszej gminie, o kwestii 
funduszu sołeckiego. W części właściwej dla Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 
rozmawialiśmy o przystosowaniu budynków użyteczności publicznej i infrastruktury 
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gminnej do potrzeb osób niepełnosprawnych. W dniu 25 maja po raz kolejny 
kontynuowaliśmy temat stypendiów dla młodzieży i studentów naszej gminy. 
Opiniowaliśmy uchwały dotyczące zmian w budżecie i wieloletniej prognozie finansowej, 
dyskutowaliśmy także nad kwestią przeniesienia fotoradaru, finansowania tego zadania. 
Rozmawialiśmy także o środkach na wykonanie studium wykonalności w ramach projektu 
Kolej +. Najwięcej czasu pochłonęło nam jednak obradowanie w kwestii stawki za wywóz 
odpadów w gminie. W części właściwej dla Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 
opiniowaliśmy uchwałę w sprawie unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest  
na terenie gminy Pawłowice. Dziękuję. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję bardzo, poproszę Pana Zbigniewa Duszę Przewodniczącego Komisji Działalności 
Społecznej. 
 
PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA  
Komisja Działalności Społecznej w okresie międzysesyjnym obradowała dwa razy, 18 maja 
w części drugiej, odrębnej opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 
wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego i wzoru deklaracji o dochodach 
gospodarstwa domowego za okres miesięcy poprzedzających dzień złożenia wniosku. 
Mieliśmy jeszcze wolne głosy i wnioski. W 2 części czyli 25 maja mieliśmy drugą komisję, 
która miała tematykę wspólną z Komisją Działalności Gospodarki i Mienia. Nie omawialiśmy 
żadnych tematów odrębnych. Dziękuję. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję bardzo, Pana Przewodniczącego Komisji rewizyjnej Krzysztofa Worynę 
poprosiłbym teraz. 
 
PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA  
W okresie międzysesyjnym komisja rewizyjna miała 2 posiedzenia. Podczas pierwszego 
posiedzenia skontrolowano Wodociągi Pawłowice, skontrolowano rozliczenia dotacji, 
dochodów i wydatków w porównaniu do dwóch lat poprzednich no i za pomocą zdjęć została 
nam przedstawiona realizacja jednej z inwestycji to jest rozbudowa oczyszczalni ścieków 
w Krzyżowicach, obok budynku Wodociągów. Podczas drugiego posiedzenia dokonaliśmy 
kontroli działalności Gminnego Zespołu Komunalnego w Pawłowicach, kosztów utrzymania 
zespołu, zakresu wykonywanych robót. Do wizji w terenie nie doszło z uwagi na to że 
posiedzenie miało formę zdalną. Protokoły z obu posiedzeń dostępne są w biurze Rady. 
Dziękuję.  
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 
Dziękuję bardzo i na zakończenie poprosiłbym Pana Tomasza Żuchowskiego 
Przewodniczącego Komisji Skarg wniosków i petycji. 
 
PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG WNIOSKÓW I PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI  
Dziękuję. W okresie międzysesyjnym Komisja skarg wniosków i petycji nie odbyła żadnego 
posiedzenia. Dziękuję. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję bardzo. Przystępujemy do podejmowania uchwał. Projekty uchwał były omawiane 
na posiedzeniach komisji w dniach 13 kwietnia, 18 i 25 maja, radni mają je udostępnione 
na tabletach, a mieszkańcy mają je widoczne w BIP. Do każdego projektu uchwały 
dołączone jest uzasadnienie.  
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Pawłowice 
na lata 2021-2026. Projekt uchwały był omawiany przez komisje w dniu 25 maja i uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego, 5 głosów za, cztery głosy 
wstrzymujące się i Komisję Działalności Społecznej: 5 głosów za i 1 głos wstrzymujący. 
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Czy ktoś chciałby nawiązać do tego punktu. Rozumiem że w takim razie możemy przejść 
do głosowania. Głosowanie na podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2007-2026. Dobrze, w związku z tym że Pan Henryk 
Opacki ma problemy chwilowe mam nadzieję jest "za" rozumiem i Pan Dariusz Czakon 
również "za". Dobrze. W związku z tym 15 radnych głosowało "za". Dziękuję bardzo. 
Będziemy mieć zdaje się pewne problemy z łączami, w związku z tym będziemy również 
posiłkować się Waszymi głosami do mikrofonu poprosiłbym.  
Uchwała nr XXVII/286/2021 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2021-2026 stanowi zał. nr 2 do protokołu.  
Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, 
Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, 
Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski. 
 
Przechodzimy do punktu ósmego  
Ad. 8. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/231/2020 Rady Gminy Pawłowice  
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2021. Projekt uchwały był również 
omawiany przez komisję w dniu 25 maja i uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki  
i Mienia Komunalnego 5 głosów "za", 4 głosy wstrzymujące, Komisji Działalności Społecznej 
5 głosów "za", 1 głos wstrzymujący. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie.  
W związku z tym przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XXIII/231/2020 Rady Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Pawłowice na rok 2021. Jestem "za". Dziękuję bardzo. Piętnastoma głosami "za" projekt 
został uchwalony.  
Uchwała nr XXVII/287/2021 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/231/2020 
Rady Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 
2021 stanowi zał. nr 3 do protokołu.   
Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, 
Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, 
Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski. 
 
Przechodzimy do punktów dziewiątego.  
Ad. 9. 
Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy Pawłowice, informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz 
przebiegu wykonaniu plan finansowego instytucji kultury za pierwsze półrocze roku 
budżetowego. Projekt uchwały był omawiany przez Komisję Gospodarki Mienia 
Komunalnego oraz Komisję Działalności Społecznej w dniu 25 maja i uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 5 głosów "za", 4 głosy wstrzymujące, 
Komisji Działalności Społecznej 5 głosów "za", 1 głos wstrzymujący. Czy ktoś chciałby 
poruszyć jakieś kwestie w tym punkcie. W związku z tym przechodzimy do podjęcia 
uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 
Pawłowice, informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz przebiegu 
wykonania planu finansowego instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego. 
Projekt uchwały już był omawiany. Z głosowania wynika że 15 radnych było "za" przyjęciem 
tej uchwały. Dziękuję bardzo.  
Uchwała nr XXVII/288/2021 w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Pawłowice, informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej oraz przebiegu wykonaniu planów finansowych instytucji 
kultury za I półrocze roku budżetowego stanowi zał. nr 4 do protokołu.   
Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena 
Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 
Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz 
Żuchowski 
 
Przechodzimy do punktu dziesiątego.  
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Ad. 10. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie współpracy gminy Pawłowice ze 
Skarbem Państwa w zakresie przeniesienia urządzenia rejestrującego w ciągu DK81. 
Projekt uchwały był również omawiany przez komisję w dniu 25 maja i uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów "za", przy 1 głosie przeciw  
i 2 wstrzymujących. Komisji Działalności Społecznej 5 głosów "za", przy 1 głosie 
wstrzymującym. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. Poproszę Pana Andrzeja 
Szawła. 
 
RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ  
Ja mam takie pytanie Panie Wójcie do Pana. Czy ma Pan dane, ilu mieszkańców Gminy 
Pawłowice na tym zakręcie wyrzuciło, nazwijmy to, że były tam kolizje, za rok zeszły, może 
2 lata do tyłu? Czy Pan ma takie dane? 
 
WÓJT GMINY FRANCISZEK DZIENDZIEL  
W tej chwili nie mam, ale Policja drogowa z Pszczyny podawała do Komendanta 
Wojewódzkiego ilość wypadków jakie tam miały miejsce, ilość wypadnięć z tej drogi i na 
tej podstawie Komendant Wojewódzki wydał opinię o przeniesieniu tego fotoradaru na 
drugą stronę, czyli od strony wschodniej na zachodnią. 
 
RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ  
Ja to rozumiem Panie Wójcie, ale mnie konkretnie chodzi o mieszkańców Gminy Pawłowice, 
ilu tych mieszkańców było? Bo my dajemy fotoradar, uważam dla poprawy bezpieczeństwa, 
przede wszystkim swoich też mieszkańców. Bo tak jak powiedziałem jestem oburzony tym, 
że tego fotoradaru nie ma w Warszowicach, gdzie sam Pan pisałeś od siedmiu lat,  
co najmniej raz w roku albo dwa razy pisma do ITD, żeby ten radar został tam postawiony. 
To nie chodzi o ilość kolizji. Ostatnie pismo jak żeśmy otrzymali, Pan Wójt mi go przekazał, 
to było na temat właśnie tego radaru i odpowiedź była, że ze względu na małą ilość 
wypadków, kolizji, tego radaru na razie tam nie będzie. Sprawę ja chcę zakończyć. 
Definitywnie w tym roku i to zakończę, bo już dość tej gatki jest, tak jak powiedziałem to 
komisji, 221 podpisów mam za tym, żeby ten radar powstał. I to nie chodzi o to,  
że wypadki, kolizje i tak dalej, ale chodzi o bezpieczeństwo dla mieszkańców na przejściu, 
chodzi o bezpieczeństwo dla mieszkańców, dla rolników przede wszystkim, którzy mają 
ciągniki, maszyny rolnicze i nie umieją przejechać z jednej strony na drugą. Mają pola i po 
tamtej stronie i po tej. O to mi właśnie chodzi, a my tutaj wydajemy z naszych pieniędzy 
50.000 zł. za postawienie radaru, który stał tam kilka lat. Może cztery, pięć lat stał, 
praktycznie w lesie i od razu było powiedziane, że ten radar tam po prostu nie spełnia 
swojej funkcji i teraz my go przenosimy i płacimy za to 50.000 zł. Owszem jak sobie ITD 
sobie zapłaci za ten radar, no to proszę bardzo, niech sobie przenoszą gdzie chcą, ale nie 
z naszych pieniędzy. Jestem oburzony takim postanowieniem. Dziękuję. 
 
WÓJT GMINY FRANCISZEK DZIENDZIEL  
Ja tu nie dzieliłbym naszych, waszych. Jestem za tym, że jeżeli chodzi o bezpieczeństwo, 
to zarówno na tym skrzyżowaniu, żeby ograniczyć ilość wypadków, bo nie tylko ludzie, 
którzy mieszkają poza Pawłowicami tam ucierpieli, ale równie chociażby i strażacy, gdzie 
wóz bojowy strażacki nam rozbito. Będę przekonywał Radę, jeżeli będzie zgoda ITD,  
a o taką będziemy się starali wspólnie. Jeżeli budżet państwa ITD nie ma środków 
finansowych, żeby tam postawić fotoradar, ponieważ z informacji udzielanych nam przez 
ITD, że na ten rok zostało w skali kraju przyznanych tylko 28 fotoradarów, ze względu na 
brak środków finansowych. Więc ja jestem za tym, że jeżeli będzie w Warszowicach tylko 
zgoda, to również się do tego przyczynimy. Ile będzie kosztowało tutaj przeniesienie tego 
fotoradaru, my dokładnie w tym momencie nie wiemy. Tam będzie procedura przetargowa. 
Myślę że nie 50 000 zł, ponieważ ten fotoradar jest. To jest kwestia jego przyniesienia na 
drugą stronę. W opinii Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad, która przypomina, że jak 
fotoradaru nie było po stronie wschodniej, tam od ulicy Leśnej, wtedy również były wypadki 
ciężkie, bo samochody na tym łuku wypadały na drugą stronę. Więc ja byłem skłonny 
nawet do tego, żeby tamten zostawić, a drugi po drugiej stronie zachodniej, żeby powstał, 
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ale na to w tym momencie przyszła odpowiedź, którą Pan Przewodniczący może czytał, że 
bliskość fotoradarów jeden od drugiego jest też ograniczona. Nie mogą one stać 
naprzeciwko siebie, ponieważ oddziaływują na siebie. W związku z tym i zdecydowano  
o przebudowie istniejącego na stronę zachodnią. A do Warszowic, jak najbardziej, wiemy 
o problemach, o wypadkach, które są i będziemy starali się również, żeby tam został 
zabudowany kolejny fotoradar. Dziękuję.  
 
RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 
Dziękuję Panie Wójcie. Przekażę to mieszkańcom. Może też słuchają sesji.  
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 
Dziękuję bardzo. Ja ze swej strony też chciałbym dodać tylko, że chociażby moje rozmowy 
z Policją Powiatową, a żeby chociażby stanąć tam raz w tygodniu i „podsuszyć” też, póki 
co jakoś tak ugrzęzły, ale mam nadzieję, że ze wspólną pomocą Pana Wójta będziemy 
bodźcować Policję, żeby również coś dla nas, głównie ulicy Stawowej w Warszowicach 
zrobiła.  
 
RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 
Ad vocem, ja też rozmawiałem z Policją w pierwszym tygodniu i Policja może stać wszędzie, 
tylko ze względu na to, że tam jest taka sytuacja jaka jest, nie ma bardzo. Jest tam 
przystanek, to jest dla bezpieczeństwa mieszkańców. Praktycznie bardzo, bardzo rzadko 
tam stoją. Bo w innym miejscu na tych 350-400 m nie ma mowy, bo to jest wszystko 
zagrodzone bramkami i nie ma gdzie po prostu stanąć. Został tylko przystanek i taką 
odpowiedź dostałem. Dziękuję bardzo. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję. I ten przystanek mogliby jednak wykorzystywać. Dobrze, czy jeszcze ktoś ma do 
określenia w tym temacie. W takim razie przechodzimy do głosowania w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie współpracy gminy Pawłowice ze Skarbem 
Państwa w zakresie przeniesienia urządzenia rejestrującego w ciągu DK 81. W ramach 
głosowania 10 radnych było "za", 1 przeciw i 4 wstrzymało się. Dziękuję bardzo. 
Uchwała nr XXVII/289/2021 w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie współpracy 
Gminy Pawłowice ze Skarbem Państwa w zakresie przeniesienia urządzenia 
rejestrującego w ciągu drogi krajowej nr 81 stanowi zał. nr 5 do protokołu.   
Wyniki imienne: ZA (10) Grzegorz Cyrulik, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 
Harazin, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 
PRZECIW (1) Andrzej Szaweł, WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Dariusz Czakon, Damian Herman, Karolina 
Szymaniec-Mlicka, Krzysztof Woryna 
 
Przechodzimy do punktu 11.  
Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Województwa Śląskiego 
z przeznaczeniem na zadanie pod nazwą "Uzupełnienie sieci kolejowej o połączenie 
Jastrzębia-Zdrój z Katowicami". Projekt uchwały opiniowany był przez komisję w dniu 25 
maja. Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 7 głosów 
"za", 2 głosy wstrzymujące, Komisji Działalności Społecznej 6 głosów "za". Poproszę Pana 
Krzysztofa Worynę w tej sprawie. 
 
PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA  
Dziękuję bardzo. Ja mam takie pytanie, właśnie może nie pytanie, ale prośba do Wójta, 
żeby udzielił informacji, bo tutaj mamy w uchwale napisane uzupełnienie sieci kolejowej  
o połączenie Jastrzębia-Zdrój z Katowicami. My na komisjach mieliśmy ten temat 
przedstawiony i wiemy o tym, że będą, że pociąg będzie się zatrzymywał i będzie jeździł 
przez Pawłowice, natomiast fajnie jakby to wybrzmiało jeszcze z ust Wójta, że faktycznie 
tak będzie, że te pociągi będą, nie tyle przyjeżdżały przez Gminę Pawłowice, co będą się w 
niej zatrzymywały i będą też dla mieszkańców Gminy Pawłowice. Dziękuję. 
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WÓJT GMINY FRANCISZEK DZIENDZIEL  
Szanowni Państwo sprawa Kolej + uzyskała. Pierwsze miejsce w kraju, jeżeli chodzi  
o budowę linii kolejowej Jastrzębie – Katowice. Studium wykonalności musi być dla dwóch 
koncepcji, oprócz przebiegu z Jastrzębia przez Pawłowice, Żory, Czerwionkę-Leszczyny, 
tam później Mikołów i Katowice. Druga koncepcja to trasa z Jastrzębia przez Borynię, tutaj 
Żory i już później dalej w kierunku, Łazisk, Mikołowa. Tu stanowisko naszych samorządów 
jest jednoznaczne, zarówno Jastrzębia, Pawłowic, jak i Żor. Jeżeli taka trasa będzie, to my 
dalszego współfinansowania nie będziemy robili. Przepis mówi o tym że, muszą być te dwie 
koncepcje. Urząd Marszałkowski, który partycypuje w 40%, a my w 10%, na razie na 
etapie, tutaj tego studium wykonalności. Ta inwestycja szacunkowo ma kosztować ponad 
600.000.000 zł. Jeżeli będzie wybrany drugi wariant, wtedy my samorządy się nie 
dokładamy do tego i zadanie nie będzie realizowane. Wariant B z Pawłowic bez postoju w 
Pawłowicach i to w dwóch miejscach, czyli stary dworzec kolejowy, gdzie jest dostępność 
czy do Golasowic, Jarząbkowic, Pielgrzymowic z tej strony oraz tu w centrum Pawłowic, 
gdzie jest już przyznany dworzec kolejowy, między ulicą Zapłocie i Pszczyńską oraz  
w Warszowicach, także tu na tym etapie te dworce kolejowe będą, aczkolwiek nie do końca 
się wszystkim to podoba, bo ten pociąg z Jastrzębia ma dojechać do Katowic w czasie 
krótszym niż 60 minut, a z Pawłowic mówi się, 45 minut do centrum. Więc ilość tych 
przystanków kolejowych jeżeli się będzie mnożyła, ale takie na razie przystanki są 
zatwierdzone już na tej trasie Gliwice-Wisła, gdzie są w tej chwili projektowane dworce 
kolejowe, przystanki kolejowe, bo to trudno mówić o dworcach, jeden w Warszowicach,  
a drugi tu w Pawłowicach centrum. Stary dworzec w Pawłowicach nie, no bo ta linia biegnie 
dalej na Strumień. Także w tej materii tyle. Jest to jakby początkowa faza i po tej 
początkowej fazie będzie już dokładnie określone odnośnie tego przebiegu, żeby nie 
pominęła Pawłowic, no i oczywiście, żeby się te pociągi zatrzymywały. Dziękuje bardzo. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. Dziękuję. W takim razie przechodzimy do 
podjęcia uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Województwa Śląskiego 
z przeznaczeniem na zadanie pod nazwą "Uzupełnienie sieci kolejowej o połączenia 
Jastrzębia-Zdrój z Katowicami". 14 radnych głosowało "za" i 1 radny się wstrzymał. 
Dziękuję bardzo. 
Uchwała nr XXVII/290/2021 w sprawie przekazania środków finansowych dla 
Województwa Śląskiego z przeznaczeniem na zadanie pn. „Uzupełnienie sieci 
kolejowej o połączenie Jastrzębia - Zdrój z Katowicami” stanowi zał. nr 6 do 
protokołu.   
Wyniki imienne: ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 
Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina 
Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski; WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dariusz Czakon 
 
Przechodzimy do punktu 12.  
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  
 
z przeznaczeniem dla Domu Pomocy Społecznej w Pielgrzymowicach. Projekt ten był 
opiniowany przez komisje 25 maja. Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów 
"za", przy 2 głosach wstrzymujących, Komisja Działalności Społecznej 6 głosów "za". Czy 
ktoś chciałby zabrać głos w tej materii. W takim razie przechodzimy do głosowania nad 
podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu z 
przeznaczeniem dla Domu Pomocy Społecznej w Pielgrzymowicach. 15 radnych głosowało 
"za" przyjęciem tej uchwały.  
Uchwała nr XXVII/291/2021 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Pszczyńskiemu stanowi zał. nr 7 do protokołu.   
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Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, 
Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, 
Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 
 
Przechodzimy do punktu 13.  
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pawłowice w 2021 roku. Projekt 
uchwały został omówiony przez komisję w dniu 18 maja i uzyskał pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Mienia Komunalnego przy 8 głosach "za" i 1 głosie wstrzymującym. W Komisji 
Działalności Społecznej 6 głosów "za". Kto chciałby poruszyć sprawy w tym temacie.  
W takim razie przychodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
gminy Pawłowice w 2021 roku. 14 radnych zagłosowało "za" przyjęciem tej uchwały. Jeden 
radny się wstrzymał. Dziękuję bardzo.  
Uchwała nr XXVII/292/2021 w  sprawie programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Pawłowice w 2021 roku stanowi zał. nr 8 do protokołu.  
 Wyniki imienne: ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena 
Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek,  
Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski; WSTRZYMUJĘ SIĘ 
(1) Andrzej Szaweł 
 
Przechodzimy do punktu 14.  
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. Projekt uchwały był omawiany przez 
komisje w dniu 25 maja i został zaopiniowany: Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego 
3 głosy "za", 3 głosy przeciw, 3 głosy wstrzymujące. Komisja Działalności Społecznej:  
5 głosów "za", 1 wstrzymujący. Kto chciałby zabrać głos w tej materii. Od siebie dodam, 
że oczywiście jak zawsze przy tym temacie były burzliwe obrady, ale mam nadzieję że, 
doszliśmy do jakiegoś konsensusu. Przechodzimy w takim razie do głosowania nad 
podjęciem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 9 radnych zagłosowało "za",  
3 radnych głosowało przeciw i 3 wstrzymało się od głosu. Dziękuję bardzo.  
Uchwała nr XXVII/293/2021 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty 
stanowi zał. nr 9 do protokołu.  
Wyniki imienne: ZA (9) Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, 
Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Kamil Wawrzyczek; PRZECIW (3) Grzegorz Cyrulik, 
Karolina Szymaniec-Mlicka, Krzysztof Woryna; WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Damian Herman, Andrzej Szaweł, 
Tomasz Żuchowski 
 
Przechodzimy do punktu 15.  
Ad.15 
Podjęcie uchwały w sprawie unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Pawłowice. Projekt ten był opiniowany 25 maja przez Komisję Gospodarki i Mienia 
Komunalnego i uzyskał opinię pozytywną: 8 głosów "za", przy 1 głosie wstrzymującym. 
Ktoś chciałby zabrać głos w tej materii. W takim razie przechodzimy do głosowania nad 
podjęciem uchwały w sprawie unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Pawłowice. 15 radnych zagłosowało "za" przyjęciem tej uchwały. Dziękuję. 
Uchwała nr XXVII/294/2021 w sprawie unieszkodliwiania wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Pawłowice stanowi zał. nr 10 do protokołu. 
Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena 
Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 
Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski. 
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Przechodzimy do punktu 16. 
Ad. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży. Projekt uchwały był omawiany przez Komisję dwukrotnie, 
w dniach 18 i 25 maja i ostatecznie uzyskał opinie Komisji Gospodarki i Mienia 
Komunalnego pozytywną 6 głosów "za", przy 2 głosach przeciw, 1 głosie wstrzymującym, 
oraz Komisji Działalności Społecznej 3 głosy "za" i 3 głosy wstrzymujące. Czy ewentualnie 
Pan Dyrektor Figura chciałby dodać coś w tej kwestii. 
 
DYREKTOR GMINNEGO ZESPOŁU OŚWIATY JAN FIGURA 
Dziękuję. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 
Dziękuję. Czy ktoś chce zabrać głos w tym punkcie. W takim razie przechodzimy do 
głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży. 14 radnych głosowało "za", 1 radny wstrzymał 
się.  
Uchwała nr XXVII/295/2021 w sprawie przyjęcia Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży stanowi zał. nr 11 do protokołu. 
Wyniki imienne: ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena  
Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, 
Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski; WSTRZYMUJĘ SIĘ 
(1) Helena Matera 
 
Przechodzimy do punktu 17.  
Ad.17 
Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielania stypendium dla uczniów pobierających 
naukę w szkołach zlokalizowanych na terenie gminy Pawłowice. Ten projekt uchwały był 
również omawiany przez komisje dwukrotnie, w dniach 18 i 25 maja i uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 5 głosów "za", przy 4 głosach 
wstrzymujących, Komisji Działalności Społecznej 5 głosów "za" i 1 głosie wstrzymującym. 
Czy ktoś chciałby zabrać głos. W takim razie przechodzimy do głosowania nad podjęciem 
uchwały w sprawie warunków udzielania stypendium dla uczniów pobierających naukę  
w szkołach zlokalizowanych na terenie gminy Pawłowice. Poproszę Pana Kamila o zabranie 
głosu. 
 
RADNY KAMIL WAWRZYCZEK  
Mamy tutaj załączone dwa projekty uchwał tak, nie wiem, czy to jest błąd. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 
Znaczy była techniczna poprawka, rozmawialiśmy o niej jeszcze przed spotkaniem, przed 
sesją i generalnie rzecz biorąc wszyscy, którzy tutaj byli obecni przyznali rację panu radcy 
prawnemu, że można dodać tam 1 punkt, 1 paragraf, także głosujemy nad tym drugim, 
który jest jako z poprawką, ale poprawką techniczną, która nie budziła żadnych zastrzeżeń 
tych, którzy tutaj byli. 
 
RADNY KAMIL WAWRZYCZEK  
A dziękuję. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję. Także poprosiłbym o dokończenie głosowania, Pani Irena Grabowska, Helena 
Matera, tak i Kamil Wawrzyczek jeszcze. 12 radnych zagłosowało "za", 3 radnych 
wstrzymało się od głosu. Dziękuję bardzo.  
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Uchwała nr XXVII/296/2021 w sprawie przyjęcia warunków udzielania 
stypendium dla uczniów pobierających naukę w szkołach zlokalizowanych na 
terenie gminy Pawłowice stanowi zał. nr 12 do protokołu. 
Wyniki imienne: ZA (12) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, 
Janusz Harazin, Damian Herman, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Karolina Szymaniec-Mlicka, 
Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski; WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Helena Matera, Andrzej Szaweł, Kamil 
Wawrzyczek 
 
 
Przechodzimy do punktu 18.  
Ad. 18 
Punkt 18 i 19 ta sama sytuacja, że są tam dwa pliki. Nas interesuje ten drugi, z poprawką 
techniczną. Czyli punkt 18. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia stypendium dla 
szczególnie uzdolnionych studentów uczelni wyższych oraz zasad ich udzielania. Projekt 
uchwały był omawiany przez komisje w dniu 18 maja i uzyskał pozytywną opinię 
Gospodarki i Mienia Komunalnego jednogłośnie 9 głosów "za", Komisji Działalności 
Społecznej również jednogłośnie 6 głosów "za". Czy ktoś chciałby poruszyć ten temat.  
W takim razie przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie ustanowienia 
stypendium dla szczególnie uzdolnionych studentów, uczelni wyższych oraz zasad ich 
udzielania. 11 radnych zagłosowało "za" i 4 wstrzymało się od głosu. Dziękuję bardzo.  
Uchwała nr XXVII/297/2021 w sprawie ustanowienia stypendium dla 
szczególnie uzdolnionych studentów uczelni wyższych oraz zasad ich udzielania 
stanowi zał. nr 13 do protokołu. 
Wyniki imienne: ZA (11) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena  
Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Bogusława Pietrek, Karolina Szymaniec-Mlicka, Krzysztof 
Woryna, Tomasz Żuchowski; WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Helena Matera, Henryk Opacki, Andrzej Szaweł, Kamil 
Wawrzyczek 
 
Przechodzimy do punktu 19.  
Ad.19 
Podjęcie uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 
zawodowych, nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na 
kwalifikacyjnych kursach zawodowych zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
gminę Pawłowice oraz nauczycieli przedszkoli prowadzonych przez gminę Pawłowice 
pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze. Projekt uchwały był 
omawiany przez Komisję Działalności Społecznej w dniu 13 kwietnia i uzyskał pozytywną 
opinię 6 głosów "za". Czy ktoś chciałby poruszyć coś w tym temacie. W takim razie 
przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 
pedagogicznych, doradców zawodowych, nauczycieli praktycznej nauki zawodu we 
wszystkich typach szkół i na kwalifikacyjnych kursach zawodowych zatrudnionych  
w szkołach prowadzonych przez gminę Pawłowice oraz nauczycieli przedszkoli 
prowadzonych przez gminę Pawłowice, pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie 
i dzieci młodsze. 12 radnych zagłosowało "za", 3 radnych wstrzymało się od głosu. Dziękuję 
bardzo.  
Uchwała nr XXVII/298/2021 w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, 
doradców zawodowych, nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich 
typach szkół i na kwalifikacyjnych kursach zawodowych zatrudnionych w 
szkołach prowadzonych przez gminę Pawłowice oraz nauczycieli przedszkoli 
prowadzonych przez gminę Pawłowice pracujących z grupami obejmującymi 
dzieci 6-letnie i dzieci młodsze stanowi zał. nr 14 do protokołu. 
Wyniki imienne: ZA (12) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena 
Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Kamil 
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Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski; WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, 
Krzysztof Woryna 
 
Przechodzimy do punktu 20.  
Ad.20 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego i wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. Projekt uchwały 
był omawiany przez Komisję Działalności Społecznej w dniu 18 maja i uzyskał pozytywną 
opinię 6 głosów "za". Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym temacie. W takim razie 
przechodzimy do głosowania podjęcia uchwały w sprawie określenia wzorów wniosków  
o przyznanie dodatku mieszkaniowego i wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 
domowego. 15 radnych zagłosowało "za" przyjęciem tej uchwały. Dziękuję.  
Uchwała nr XXVII/299/2021 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego i wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 
domowego stanowi zał. nr 15 do protokołu. 
Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, 
Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, 
Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 
 
Przechodzimy do punktu 21.  
Ad.21 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w statutach sołectw. Projekt uchwały był poddany 
konsultacjom społecznym. W konsultacjach zgłoszono jeden post popierający 
proponowane zmiany w statutach. Był również opiniowany przez komisję w dniu 18 maja  
i uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów "za" przy 1 
głosie wstrzymującym, Komisji Działalności Społecznej 6 głosów "za". Czy ktoś chciałby 
zabrać głos w tej sprawie. W związku z tym przechodzimy do głosowania nad podjęciem 
uchwały w sprawie zmian w statutach sołectw. Pan Andrzej Szaweł. Dobrze. Pan Andrzej 
Szaweł jest "za", dobrze, dziękuję. 14 radnych zagłosowało "za", przy czym 1 wstrzymał 
się.  
Uchwała nr XXVII/300/2021 w sprawie zmian w statutach sołectw stanowi zał. 
nr 16 do protokołu. 
Wyniki imienne: ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, 
Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, 
Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski; WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Krzysztof 
Woryna 
 
Przechodzimy do punktu 22.  
Ad.22 
Poproszę pana Tyberiusza Zawadzkiego o przedstawienie informacji o zgłoszonych 
żądaniach wypłaty odszkodowania z tytułu obniżenia wartości nieruchomości na skutek 
sporządzania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
 
TYBERIUSZ ZAWADZKI 
Artykuł 37 ust. 8 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym nakłada na 
Wójta obowiązek przedstawienia na sesji Rady Gminy informacji o zgłoszonych żądaniach 
z tytułu obniżenia wartości nieruchomości na skutek sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego i o wydanych decyzjach naliczających opłatę z tytułu 
wzrostu wartości nieruchomości na skutek sporządzenia miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. I tak za 2020 rok nie wpłynął żaden wniosek  
o wypłacenie odszkodowania z tytułu obniżenia wartości nieruchomości na skutek właśnie 
sporządzenia planu miejscowego, natomiast wydano dwie decyzje z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości na skutek sporządzania planu miejscowego. Obydwie decyzję dotyczą planu 
miejscowego, sporządzonego jeszcze w 2016 roku na terenie Pielgrzymowic. Jedna opłata 
to jest kwota 3101,70 zł i druga opłata naliczona decyzją to jest 5088,30 zł. Dziękuję. 
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PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 
Dziękuję bardzo Panu Tyberiuszowi. Czy ktoś ewentualnie miałby do niego jakieś pytanie 
w tej kwestii. Nie widzę, więc jeszcze raz dziękuję Panie Tyberiuszu.  
 
Przechodzimy do punktu 23.  
Ad.23 
Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. Panie Wójcie? 
 
WÓJT GMINY FRANCISZEK DZIENDZIEL  
Dziękuję. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję również. Ja ze swojej strony Szanowni Państwo chciałbym jeszcze związku z tym, 
że nie miałem okazji uczestniczyć w ostatniej sesji, chciałbym podziękować 
Wiceprzewodniczącemu Grzegorzowi Cyrulikowi za jakże sprawne przeprowadzenie sesji. 
Pozwolę sobie powrócić jeszcze do trudnych chwil, które nasi mieszkańcy przeżyli  
w związku z pożarem. Ze swej strony chciałbym podziękować również strażakom, którzy  
z poświęceniem ratowali ludzki dobytek. Byłem również pod wrażeniem, kiedy już 
następnego dnia Stowarzyszenie na rzecz rozwoju Warszowic zajęło się pomocą, chodząc 
chociażby od domu do domu oraz koordynując inne akcje. Oczywiście było wielu innych 
jeszcze pomagających, ale ja chociażby chciałbym nie zapominać o tych. Postawa wielu 
osób w tych krytycznych chwilach napawa mnie dumą. Mam nadzieję, że mogę powiedzieć 
iż jako społeczność lokalna i nie tylko, zdaliśmy egzamin. Taką właśnie społeczność 
wzajemnie sobie pomagającą chciałbym widzieć na co dzień. Dziękuję bardzo. 
 
Przechodzimy do punktu 24.  
Ad.24 
Wolne głosy i wnioski. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. Pan Grzegorz Cyrulik 
proszę.  
 
WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 
Ja Panie Przewodniczący dziękuję Panu za podziękowania, ale ja tylko pełniłem swój 
obowiązek. A propos jeszcze podziękowań, jeżeli chodzi o mieszkańców jak stanęli na 
wysokości zadania, to muszę dzisiaj drodzy Państwo powiedzieć, że ta rodzina 
poszkodowana w tym zdarzeniu nieszczęśliwym mieszka na dzień dzisiejszy w Pawłowicach 
i chciałbym tutaj podziękować oficjalnie rodzinie Państwa Tadeusza i Kornelii, za to  
że przygarnęli ich pod swój dach. Naprawdę coś pięknego, wspaniały gest i dziękuję bardzo. 
A tak jak już jestem przy głosie Panie Przewodniczący, to chciałbym dzisiaj wszystkim 
dzieciom tym młodszym i tym starszym złożyć najserdeczniejsze życzenia z okazji ich 
święta a przyjęcie uchwał stypendialnych dzisiaj, można nazwać takim gestem w stronę 
naszych dzieci, naszej młodzieży. Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję bardzo. W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów chciałbym 
zakomunikować, że przechodzimy do punktu 25. 
 
Ad.25  
Zamykam XXVII sesje Rady Gminy Pawłowice. Dziękuję bardzo. 


